



الاسم: د. التاج محمد محمد علي حامد
الاسم: د. التاج محمد محمد علي حامد
القسم: إدارة الأعمال

هاتف المكتب: 8568

البريد الإلكتروني الرسمي: emhamed@nu.edu.as

الموقع الإلكتروني (إن وجد) :

الجنسية	- سوداني
الحالة الاجتماعية	- أعزب
مكان العمل	- جامعة نجران - كلية العلوم الإدارية - قسم إدارة الأعمال
التخصص الدقيق	- نظم المعلومات الإدارية
المرتبة العلمية	- أستاذ مساعد
تاريخ الترقية	- 2012/12/17
المؤهلات العلمية	- دكتوراه الفلسفة في إدارة الأعمال- جامعة السودان للعلوم والتكنولوجيا - السودان - 2012/12/16 - ماجستير ادارة الاعمال - جامعة وادي النيل -كلية الدراسات العليا - السودان - 2007/10/8 - بكالوريوس ادارة الاعمال مرتبة الشرف الأولى - جامعة بخت الرضا - السودان - 2003/8/ 19
النشر العلمي	1. التاج حامد، (2013) "أهمية نظم المعلومات في رفع كفاءة القرارات الادارية" - مجلة جامعة بخت الرضا الالكترونية- العدد الثامن - ص. 33. سبتمبر 2013م. 2. التاج حامد، العدالة التنظيمية لدي رؤساء الاقسام وعلاقتها بالالتزام الوظيفي لدي الموظفين من وجهة نظر رؤساء الاقسام وموظفي شركة الاتصالات الاردنية، مجلة النيل الابيض للدراسات والبحوث، العدد الثاني، سبتمبر 2013م، ص 26. 3. التاج حامد، (2013) "دوافع الصراع التنظيمي لدي اعضاء هيئة التدريس بالجامعات السودانية بالتطبيق على اعضاء هيئة التدريس بجامعة بخت الرضا 2012م"، مجلة جامعة بخت الرضا الالكترونية- العدد التاسع - ص. 23 - 40 يناير 2014م. 4. التاج حامد، (2016) "مهارات إدارة الاجتماعات ودورها في تحقيق فغالية الاجتماعات، بالتطبيق على أعضاء الهيئة التدريسية - جامعة نجران، مجلة جامعة النيلين. 5. Investigating effects of viral marketing on Consumer's purchasing decision, Case study: The students of the Administrative Sciences College- Najran University, British Journal of Marketing Studies, Vol.5, No.4, pp. 63-73, May 2017. 6. التاج حامد، بابكر مبارك، أثر الذكاء الاستراتيجي على الإبداع المنظمى: دراسة تطبيقية في كلية العلوم الإدارية بجامعة نجران، مجلة جامعة الانبار للعلوم الادارية والاقتصادية، العدد 184، 2017م. 7. أثر التمكين الإداري على الإبداع الإداري"، (دراسة ميدانية على عينة من موظفي جامعة نجران)، مجلة اماراباك، العدد 29، 2018م. 8. التاج حامد، حسام محمداني، أثر الإدارة الاستراتيجية في تمكين العاملين دراسة حالة الشركة السودانية لتوزيع الكهرباء، المجلة العالمية للاقتصاد والأعمال، العدد 3، المجلد 6، ص 385-406، 2019م.
الأنشطة الأخرى	- رئيس لجنة قياس الأداء بوكالة الكلية للتطوير والجودة. - رئيس المعيار الأول - الرسالة والأهداف. - أمين المجلس العلمي لقسم إدارة الأعمال - رئيس لجنة إعداد ومتابعة الاختبارات المعيارية. - عضو لجنة الاعتماد البرامجي بقسم إدارة الأعمال. - عضو لجنة الخطط والمناهج الدراسية بقسم إدارة الأعمال.

Dr: Eltaj Mohammed MohammedAli Hamed

Department: Business Administration

Office Phone: 8568

E-mail: emhamed@nu.edu.sa



Nationality	Sudan
Martial Status	Married
Plcae of work	Najran University - Business College
Accurate	Management Information System
Scientific rank	Assisstant Professor
Date Of Promotion	2012/12/17
Qualifications	<p>12/2012: Ph.D., Business Administration: Sudan University of Science and technology (Sudan), <i>Thesis title: "The Role of Management Information System in Raising Administration Decisions Efficiency As Applied in the Bank of Khartoum"</i>.</p> <p>10/2007: M.Sc., Business Administration: College of Graduate Studies, Nile Valley University (Sudan)-</p> <p>08/2003: B.Sc. (Hons.), First Class, Business Administration, Faculty of Economic and Business Administration, University of Bakht Alruda (Sudan).</p>
PUBLICATIONS	<p>[1] Hamed, Eltaj, The Impact of Administrative Freedom on the Managerial Tasks Performance from the Department Heads and Coordinators View at Najran University. IRJEMS International Research Journal of Economics and Management Studies. ISSN: 2583 – 5238 / Volume 2 Issue 4 C 2023 / Pg. No: 1-6</p> <p>[2] Hamed, Eltaj, and Mahmadani, Husam, "The Impact of Strategic Management Concepts In employees Empowerment: Case Study: Sudan Electricity Distribution Company, Global Journal of Economics and Business, Vol 3, No 6, pp. 385 – 406. 2019. (www.refaad.com)</p> <p>[3] Elbashir, H. M., Khalid and Hamed, Eltaj "The Impact of Employees Empowerment on Managerial Innovation from the Najran University Employees Perspectives". <i>Amarabac Magazine. Vol. 29, No 29, pp. 101 – 124. 2018. (www.amarabac.com).</i></p> <p>[4] Hamed, Eltaj, "Investigating the effects Of viral marketing on consumers purchasing decision (Case Study: The Students of The Administrative Sciences College - Najran University), British Journal of Marketing Studies Vol.5, No.4, pp. 61-71, May 2017. (www.eajournals.org).</p> <p>[5] Hamed, Eltaj, and Babkur, Barei. (2013) "Role of Academic Meetings Management Skills in Meetings Effectiveness from the Staff Members Viewpoint, Elnaelin University Journal, Vol. 2, No. 2, pp 501 - 523, 2016.</p> <p>[6] Elshiekh, Babiker, and Hamed, Eltaj, "The Effect of Strategic Intelligence in Organizational Creativity "A Study of the Opinions of a Sample of the Faculty of Administrative Sciences College - Najran University, AL-Anbar University journal of Economic and Administration Sciences, Vol.19, No.9, pp. 272-294, 2017 .</p> <p>[7] Hamed, Eltaj, "The organizational Conflict Motivations in Teaching Staff among Sudanese Universities" Case Study: Teaching Staff of Bakht Alruda University, University of Bakht Alruda Scientific Journal Issue No. 9, pp 55-76, Dec 2013.</p> <p>[8] Hamed, Eltaj, and Alfares, Hatem "Organizational Justice on the Head of Departments & It's Relationship with Job Commitment on the staff of Jordanian Telecom View, <i>Nile White Magazine for Studies and Research</i>, Vol. 2, pp 26, September 2013.</p> <p>[9] Hamed, Eltaj, "The Importance of Information System in Raising Administration Decisions Efficiency As Applied in the Bank of Khartoum". University of Bakht Alruda Scientific Journal Issue No. 8, pp 33-54, September 2013.</p>

Other Activities	<ol style="list-style-type: none">1. Registrar of Business Administration Department, College of Administrative Sciences, Najran University, Najran, Saudi Arabia. 2/2015– 01/20192. Coordinator of the Performance Measurement Committee, Quality and Development Unit, College of Business Administration, Najran University, Kingdom of Saudi Arabia. 10/2015 – 2023.3. Chairman of the Progress and End-of-Program Exams Committee4. Vice Chairman of the Plans, Follow-up and Performance Measurement Committee5. Member of the Program Accreditation Committee in the Department of Business Administration6. Chairman of the First Standard Committee: Mission and Objectives7. Secretary of the Scientific Council of Business Administration Department
-------------------------	--